
# KÖZÉLET

Jó híreket kapott nemrégiben a bajai önkor-
mányzat. A magyar kormány határozott a tele-
püléseket érintő kompenzáció mértékéről, amit 
a koronavírus járvány alatti megvonások miatt 
hoztak. Baja városa nem kevesebb, mint 560 
millió forint támogatásban részesült. Nyirati Klá-
ra, Baja város polgármestere korábban többször 
arról nyilatkozott, hogy a kormány ellehetetleníti 
az ellenzéki vezetésű városokat, a fejlesztések 
elmaradásának okaként is a forrásmegvonásokat 
jelölte meg. Ennek fényében most bőven van ok 
az örömre, hiszen Baja első embere az előzetes 
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Az elmúlt másfél évben kicsit úgy érezhettük magunkat, mint az a ful-
dokló, aki már hosszú ideje küzd a víz alatt és egyre fogy a levegője. A 
koronavírus járvány miatti megszorító intézkedések, korlátozások ala-
posan próbára tették az embereket, hatalmas önmegtartóztatásra, tár-
sadalmi felelősségvállalásra volt szükség. Most azonban az oltásoknak 
köszönhetően feljöhettünk a víz fölé és vehettünk egy jó nagy levegőt. 

Ismét megtapasztalhatjuk, hogy milyen remek érzés beülni egy kávé-
zóba meginni egy finom feketét, elmenni a családunkkal ebédelni és 
egyre több helyen maszk nélkül mosolyogni a másikra. Ismét rendeznek 
koncerteket, több városban fesztiválokat szerveznek, megnyitottak a 
strandok, beülhetünk a mozikba. Kezd visszatérni az élet a rendes ke-
rékvágásba. Milyen jó érzés is ez…
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A végéhez közelít a Jelky tér felújítása. Magyarország kormánya mintegy 
1,4 milliárd forintot biztosított a teljes egészében állami beruházáshoz, 
melynek keretében teljesen megújul az 51-es és 55-ös főutak találkozása. A 
munkálatok bő egy évvel ezelőtt indultak, azóta látványos változáson ment 
keresztül Baja egyik legfontosabb csomópontja.

Gyakorlatilag kijelenthetjük, hogy egyedül a Jelky-szobor maradt a helyén, 
minden más megváltozott a téren. A legfontosabb változás az, hogy az 
eddigi lámpás kereszteződés helyett körpályás forgalmi rendet alakítottak 
ki, amit már hosszú hetek óta tesztelhetnek is a közlekedők. A legtöbb arra 
járó tapasztalata az, hogy gördülékenyen, a korábbinál gyorsabban át lehet 
jutni a téren.

A körpálya mellett a kivitelező cég folyamatosan dolgozik a környező jár-
dák és bekötőutak kiépítésén, felújításán. A projekt keretében több száz 
négyzetméternyi járdaszakasz újul meg, parkolókat alakítanak ki a korábbi 
távolsági buszmegálló helyén.

Fontos eleme a beruházásnak a parkosítás, hiszen a tervek arról szóltak, 
hogy szeretnék visszaadni a tér régi hangulatát. Ennek megfelelően a kivá-
gott 2 tucatnyi fa helyére több, mint 100 előnevelt csemetét ültettek, vala-
mint számtalan cserjét, bokrot is kihelyeznek.

A munka a tervezett ütemben zajlik. Jelenleg a tér közepére megálmodott 
szökőkút, és a játszótér kialakítása történik, valamint folyamatos a terepren-
dezés. A tervek szerint augusztus végére teljesen megújul a Jelky tér.

Nincsen lehetetlen, csak tehe-
tetlen. A régóta ismert mon-
dás ismét igazolást nyert, 
ezúttal a Bajai Szentistváni 
Általános Iskolában. Pénteken 
délelőtt hivatalosan is átadták 
az iskola udvarán felépített 
műfüves labdarúgó pályát, 
ami egy hatalmas összefogás 
eredményeképpen jött létre.

Csillogó szemű gyerekek hall-
gatták Gugán Antal intéz-
ményvezetőt. Az iskola első 
embere elmondta: szavaik 
mindenhol értő fülekre és se-
gítő kezekre találtak. A pálya 
megépítésében az iskola ve-
zetése hatalmas segítséget 
kapott a szülőktől, akik anya-
gilag és fizikai munkával is támogatták a beruházást. A szülők segítsége 
mellett több bajai vállalkozás is a kezdeményezés mellé állt, valamint az 
iskola SZMK csoportja egy minden bizonnyal remek hangulatú bál bevételét 
is felajánlotta.

A tervezett munkák félúton forráshiány következtében mégis megrekedtek. 
Ekkor keresték meg Zsigó Róbert országgyűlési képviselőt, az ő közben-
járásának köszönhetően folytatódhatott a munka. „Azt gondolom, hogy 
jelképes ez a mai esemény. Hiszen az mellett, hogy a gyerekeknek lesz 
még egy hely, ahol sportolhatnak, a szabadban lehetnek, amellett az el-
múlt másfél évet, a vírushelyzetet is lezárhatjuk. Most mindenki láthatja, 
hogy mennyi mindenki szükséges ahhoz, hogy egy ilyen pálya megépül-
hessen. Fontos, hogy egy közösség össze tudjon fogni ilyen ügyekben is.” 
- mondta Zsigó Róbert.

A Bajai Tankerületi Központ szintén oroszlánrészt vállalt a munkából, a pálya 
műfüves borítását és annak lefektetésének a munkadíját is magára vállalta. 
Sárosi Magdolna igazgató az ünnepségen elmondta: nagy örömmel álltak a 
kezdeményezésmellé és támogatták a pálya befejezését. A cél, hogy minél 
több sportolásra alkalmas tér legyen az iskolákban. Az pedig külön öröm, 
hogy ezen beruházás mellett mintegy 10 millió forintból az iskola alsós ta-
gozatait befogadó épület burkolatait is sikerült felújítani, valamint a tanter-
mek is megújulhattak.

SZÉPÜL A JELKY TÉRÖSSZEFOGTAK, MEGCSINÁLTÁK

tárgyalások során pontosan 560 millió forintot 
kért a kormánytól, amit forintra pontosan most 
meg is kapott.

Nem ez volt egyébként az első komolyabb tá-
mogatás, amiben Baja városa részesült a 2019. 
októberében megtartott önkormányzati válasz-
tások óta. Kötelező feladatellátásra korábban 
33,8 millió forintot kapott a város, amit a Bajavíz 
Kft.-nél használhattak fel. A városi piac fejlesz-
tésére a korábban megítélt több mint 1 milliárd 
forint mellé további 84 milliót kaptunk, amiből 
a Dr. Alföldi tér újulhat meg. Az előző hetekben 
már a lakosság is tapasztalhatta, hogy meg-
kezdődött a Sugovica szabadstrand felújítása.  

Ez 29 millió forintos kormányzati támogatásból 
valósulhat meg.

Szintén komoly anyagi támogatásban részesült 
több bajai vállalkozás is. A SugoFoodKft.nél és 
az Axiál Kft.-nél is milliárdos fejlesztés valósult 
meg, melyet szintén támogatott a magyar kor-
mány. Jelenleg is zajlik a Jelky-tér felújítása, 
mintegy 1,4 milliárd forintos teljes egészében ál-
lami beruházás keretében. Szintén épül a Vaskúti 
úton az új Honvédelmi Sportközpont, mintegy 
650 milliós állami támogatással.

A koronavírus járvány az élet szinte minden te-
rületén éreztette negatív hatásait. Közös össze-

fogással azonban sikerülhet átlendülni a nehéz-
ségeken, ebben azonban minden résztvevőre 
szükség van. Úgy az állam, mint az önkormány-
zatok, vagy éppen a lakosság szerepvállalására. 
Most az önkormányzatok kaptak jelentős segít-
séget az újraindításhoz. Nyirati Klára korábban 
több már megnyert pályázatot adott vissza, arra 
hivatkozva, hogy a megvonások miatt nincsen 
elegendő pénz az önrészek megfizetésére. Ezért 
nem épült meg a Petőfi-szigeten a görpark, vagy 
éppen az 1 km hosszú rekortán futópálya. Most 
joggal bízhatunk benne, hogy az 560 millió fo-
rintos támogatásnak köszönhetően megkezdőd-
hetnek a fejlesztések a városban, amire az utób-
bi időszakban nemigen volt példa Baján.


